
 
05.December.2023 

I henhold til § 37, stk. 1 i Inatsisartuts forretningsorden fremsætter jeg følgende 

spørgsmål. 
 
Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

 

1. Hvad er status på bygningsreglementets opdatering, som 

Naalakkersuisut længe har arbejdet på? 

2. Hvilke initiativer vil Naalakkersuisut igangsætte  for, at 

bygningsmaterialer her fra landet fremover prioriteres ifm 

anlægsarbejde? 

3. Kan Naalakkersuisut anvise veje til, hvordan anlægsarbejde med Siku 

Block kan fremmes?  

A) Hvis ja, hvilke veje kan peges på?  

B) Hvis nej, hvilke begrundelser har Naalakkersuisut for ikke at have 

anbefalinger  ift at fremme bygningsmateriale her fra landet, som siges 

at have god kvalitet? 

 (Medlem af Inatsisartut Mariane Paviasen, Inuit Ataqatigiit) 

Begrundelse:  

Igennem længere tid er arbejdet med bygningsreglementet pågået og det har det 

ellers været ønskeligt, at Naalakkersuisoq fremlægger desangående, før Inatsisartut 

samlinger, men dette er endnu ikke sket. Man vil gerne vide, hvilken vilje 

Naalakkersuisut har ift udvikling af bygningsmaterialer her i landet, da man må 

komme over den vedvarende import af bygningsmaterialer udefra. Det er ønskeligt at 

få klarhed over, hvad man gør for at overkomme de forhindringer, der blev fremsat i 

2021 for at Siku Blok kan komme videre. 


